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İlgide kayıtlı  başvurunuzda, avukat olarak serbest meslek faaliyetinden dolayı  … Vergi Dairesi
Müdürlüğünün  … vergi  kimlik  numarasında  kayıtlı  mükellefi  olduğunuz,  farklı  mahkemelerde
bilirkişi olarak görev aldığınız ve bu görevler karşılığında Adalet Bakanlığına bağlı veznelerden
tarafınıza ücret ödemesinde bulunulduğu belirtilmiş olup, bu ücret ödemelerinin tek işverenden
alınan ücret  olarak değerlendirilip değerlendirilmeyeceği  ile  beyan edilip edilmeyeceği,  ayrıca,
bilirkişi olarak elde ettiğiniz gelirlerinizin serbest meslek kazancınız kapsamında değerlendirilip
değerlendirilmeyeceği hususlarında Başkanlığımız görüşü sorulmaktadır.

 

193 sayılı Gelir Vergisi Kanununun;

 

61 inci maddesinde; "Ücret, işverene tabi ve belirli bir işyerine bağlı olarak çalışanlara hizmet
karşılığı verilen para ve ayınlar ile sağlanan ve para ile temsil edilebilen menfaatlerdir.

 

Ücretin ödenek, tazminat, kasa tazminatı (Mali sorumluluk tazminatı), tahsisat, zam, avans, aidat,
huzur hakkı,  prim, ikramiye,  gider karşılığı  veya başka adlar altında ödenmiş olması  veya bir
ortaklık münasebeti niteliğinde olmamak şartı ile kazancın belli bir yüzdesi şeklinde tayin edilmiş
bulunması onun mahiyetini değiştirmez.

 

Bu kanunun uygulanmasında, aşağıda yazılı ödemeler de ücret sayılır:

 

http://www.gib.gov.tr/bilirkisilere-yapilan-odemelerin-vergilendirilmesi


...

 

5.  Bilirkişilere,  resmi  arabuluculara,  eksperlere,  spor  hakemlerine  ve  her  türlü  yarışma jürisi
üyelerine ödenen veya sağlanan para, ayın ve menfaatler; "hükmüne,

 

86 ncı maddesinde; "Aşağıda belirtilen gelirler için yıllık beyanname verilmez, diğer gelirler için
beyanname verilmesi halinde bu gelirler beyannameye dahil edilmez.

 

1. Tam mükellefiyette;

 

...

 

b) Tek işverenden alınmış ve tevkif suretiyle vergilendirilmiş ücretler (4962 sayılı Kanunun 17/D
maddesiyle değişen ibare Yürürlük; 07.08.2003) (birden fazla işverenden ücret almakla beraber,
birden sonraki işverenden aldıkları ücretlerinin toplamı, 103 üncü maddede yazılı tarifenin ikinci
gelir  diliminde  yer  alan  tutarı  aşmayan mükelleflerin,  tamamı  tevkif  suretiyle  vergilendirilmiş
ücretleri dahil)" hükmüne

 

yer verilmiştir.

 

Konuya ilişkin olarak 11.02.2004 tarihinde yayımlanan 16 No.lu Gelir Vergisi Sirkülerinin "3.2"
bölümünde,  "Tam mükellef  gerçek kişiler  tevkif  yoluyla vergilendirilmiş,  tek işverenden alınan
ücretleri için yıllık gelir vergisi beyannamesi vermeyeceklerdir. Birden fazla işverenden ücret geliri
elde edilmesi  durumunda,  birden sonraki  işverenden alınan ücretlerin  toplamının gelir  vergisi
tarifesinin ikinci gelir diliminde yer alan tutarı aşması halinde birinci işverenden alınan da dahil
olmak üzere ücret gelirlerinin tamamı beyan edilecektir.

 

Birden fazla işverenden ücret alınması halinde, birinci işverenden alınan ücretin hangisi olacağı
serbestçe belirlenebilecektir.

 

Tevkifata tabi tutulmamış ücret gelirleri (Gelir Vergisi Kanununun 64 üncü maddesinde yer alan
diğer ücretler hariç) için tutarı ne olursa olsun yıllık beyanname verilecektir." şeklinde açıklamalara
yer verilmiştir.

 

Bu  hüküm  ve  açıklamalara  göre  serbest  meslek  faaliyetinizin  dışında  mahkemelere  yapmış
olduğunuz  bilirkişilik  hizmetinden  elde  ettiğiniz  gelir  "ücret"  niteliğinde  olup,  mahkemelerce
yapılan  söz  konusu  ödemelerin  Adalet  Bakanlığı  tarafından  yapılan  ödeme  olduğunun  kabul
edilmesi  ve  tek  işverenden  elde  edilen  ücret  geliri  olarak  değerlendirilerek  serbest  meslek
faaliyetiniz nedeniyle vereceğiniz beyannameye dahil edilmemesi gerekmektedir.



 

Bilgi edinilmesini rica ederim.

 

 

 

(*)     Bu Özelge 213 sayılı Vergi Usul Kanununun 413.maddesine dayanılarak verilmiştir.

(**)   İnceleme, yargı ya da uzlaşmada olduğu halde bu konuya ilişkin olarak yanlış bilgi verilmiş ise
bu özelge geçersizdir.

(***) Talebiniz üzerine tayin edilmiş olan bu özelgeye uygun işlem yapmanız hâlinde, bu fiilleriniz
dolayısıyla vergi tarh edilmesi icap ederse, tarafınıza vergi cezası kesilmeyecek ve tarh edilen vergi
için gecikme faizi hesaplanmayacaktır.


